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2012D43084 VERSLAG HOUDENDE EEN LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Economische Zaken, belast met het voorbe-
reidend onderzoek van dit voorstel van wet, heeft de eer verslag uit te 
brengen in de vorm van een lijst van vragen. 

De fungerend voorzitter van de vaste commissie,
Paulus Jansen 

Adjunct-griffier van de vaste commissie,
Schüssel 
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Nr Vraag 
1 Welke bezuinigingen en/of versoberingen worden in deze begroting 

ten opzichte van de vorige doorgevoerd? Kunt u hiervan een 
overzicht maken en dit kort toelichten? 

2 Welke intensiveringen en/of hogere uitgaven worden in deze 
begroting voorgesteld ten opzichte van de vorige begroting? 

3 Welke bestaande wet- en regelgeving moet naar uw oordeel 
vernieuwd worden en waarom? 

4 Kunt u aangeven onder welke begrotingsartikelen en daarbinnen 
op welke onderdelen, vrije ruimte is in de begroting? 

5 Welke middelen kan de Kamer, indien gewenst, op een andere 
manier bestemmen dan u voorstelt? 

6 Waarom hebt u besloten het jaarprogramma met ingang van 2012 
waarmee de voedingstuinbouw in Nederland aanspraak kan maken 
op subsidie van de Gemeenschappelijke Marktordening niet meer 
goed te keuren en waarom gaat u er zelfs toe over om de toege-
zegde (en reeds geïnvesteerde) middelen over 2011 en 2010 terug 
te vorderen? 

7 Waarom zijn telers verplicht om na de teelt van maïs direct 
vanggewas in te zaaien? 

8 Waarom kan er in plaats hiervan geen natte grondontsmetting 
worden uitgevoerd? 

9 Welke gevolgen heeft deze verplichting voor de export van 
bloembollen naar landen zoals China? 

10 Wat betekent deze verplichting voor de bloembollenteeltbedrijven 
buiten de zeezandgebieden? 

11 Waarom is bepaald dat als bij een verzoek om een exportcertificaat 
morele twijfels bestaan, moreel beraad kan plaatsvinden en wat 
heeft een «moreel beraad» als doel? 

12 Waarom kunnen wij als Nederland besluiten nemen over de 
waarden en normen in andere landen? 

13 Welke gevolgen kunnen besluiten over ethiek hebben voor de 
export van bijvoorbeeld runderen? 

14 Bent u bereid nu alsnog de grondnota incl. de grondposities aan de 
Kamer te doen toekomen? 

15 Kunt u een overzicht van de gronden maken welke in bezit zijn van 
de overheid en in welke gebieden deze liggen? 

16 Kunt u een overzicht geven van de begrotingsposten waar 
matching met EU-gelden plaatsvindt? 

17 Waar liggen kansen om de matching met EU gelden beter aan te 
sluiten en EU-fondsen beter te benutten? 

18 Op welke wijze is het project Koeien en Kansen bestendigd in het 
topsectorenbeleidbudget danwel het mestbeleidbudget? 

19 Kunt u aangeven wat uw operationele doelen zijn die worden 
beoogd met de begroting voor aankomend jaar, op het gebied van 
sluiten van kringlopen? 

20 Kunt u aangeven wat uw operationele doelen zijn die worden 
beoogd met de begroting voor aankomend jaar, op het gebied van 
verduurzaming van de houtketen? 

21 Wat zijn de kosten van de inzet van ambtenaren van de handhaving 
van handel in flora en fauna? 

22 Hoe garandeert u dat er binnen bestaande onderzoeks- en 
marktstimuleringsprogramma’s ook voldoende aandacht blijft voor 
onderzoek en stimulering van de biologische landbouw? 

23 Welke doelen met betrekking tot het stimuleren van biologische 
landbouw streeft u na? 

24 Welke meetbare indicatoren kunt u geven voor de impuls van het 
aanbod van biologische producten? 

25 Wat wordt er verstaan onder «wilde dieren» bij het geplande 
verbod op wilde dieren in het circus, zoals vermeld in het 
regeerakkoord? 
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Nr Vraag 
26 Hoe en op welke termijn wilt u het verbod op wilde dieren in het 

circus realiseren? 
27 Het welzijn van dieren in circussen wordt niet genoemd in de 

begroting, wat is uw inzet voor 2013 op dit gebied en hoe groot is 
het budget dat hiervoor wordt ingezet? 

28 Is in begroting rekening gehouden met opvang van wilde dieren uit 
het circus, als het verbod op verbod wilde dieren in het circus van 
kracht gaat? 

29 Het welzijn van dieren in dierentuinen en dolfinaria wordt niet 
genoemd in de begroting, wat is uw inzet voor 2013 op dit gebied 
en hoe groot is het budget dat hiervoor wordt ingezet? 

30 Hoeveel geld gaat er naar het subsidiëren of financieren van stallen 
groter dan 300 Nederlandse Grootte Eenheden (NGE) in Nederland? 

31 Hoeveel geld gaat er naar subsidiëren of financieren van stallen 
groter dan 300 NGE in het buitenland? 

32 In welke landen worden stallen gefinancierd vanuit Nederland? 
33 Hoeveel en wat voor projecten op het gebied van veehouderij 

zullen er in de komende begrotingsperiode vanuit Nederland 
(mede) worden gefinancierd in het buitenland en hoeveel en welke 
projecten zijn gericht op gangbare veehouderij of juist biologische 
veehouderij? 

34 Hoeveel geld komt de komende periode beschikbaar voor het 
stimuleren van biologische veehouderij in Nederland? 

35 Kunt u aangeven hoeveel geld er vorig jaar is uitgetrokken en 
hoeveel budget er gereserveerd is voor beheer en schadebestrij-
ding van soorten? 

36 Wat is in 2013 uw inzet op het handhaven van de illegale handel in 
dieren, welke streefwaarde wordt gehanteerd en welke operatio-
nele doelen zijn er gesteld? 

37 Hoeveel geld is er voor 2013 aangemerkt voor de uitvoering van de 
verbetering van de samenwerking tussen betrokken diensten bij de 
handhaving van de regelgeving omtrent de handel in flora en fauna 
en natuurwetgeving? 

38 Op welke wijze wordt de naleving van de Visserijwet gecontroleerd, 
hoeveel budget is hiervoor beschikbaar, aan de hand van welke 
criteria stelt u vast of dit budget afdoende is en waar is het budget 
in de begroting opgenomen? 

39 Kunt u een overzicht geven van uitgaven op het gebied van 
landbouw in het Caribisch gebied inclusief de uitgaven van minder 
dan 1 miljoen euro? 

40 Kunt u aangeven met hoeveel euro de nalevingskosten voor de 
agrarische sector zullen worden verminderd? 

41 Op welke wijze hebben provincies en gemeenten invulling gegeven 
aan het verlagen van de regeldruk voor de landbouw? 

42 Welke maatregelen heeft het kabinet voorbereid die leiden tot nog 
een miljard minder administratieve lasten en 250 miljoen euro 
lagere nalevingskosten tussen 2012 en 2015? Welke maatregelen 
zijn van toepassing op de landbouw en welke bedragen horen 
hierbij? 

43 Welke inspanningen pleegt u om de regeldruk voor de agrarische 
sector in 2013 te verminderen en hoeveel aan administratieve 
lasten gaat u in 2013 schrappen voor agrarische ondernemers? 

44 Zijn er nog onderhandelingen gaande over het Gemeenschappelijk 
Visserijbeleid (GVB), of staat alles al vast zoals staat geschreven in 
de begroting? 

45 Worden de genoemde punten inzake het GVB, zoals de aanland-
plicht, ook door u gesteund? 

46 Kunt u nader toelichten hoe het bieden van toekomstperspectief 
aan de visserijsector vormgegeven wordt? 
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Nr Vraag 
47 Op welke wijze wordt de versterking van de concurrentiekracht 

binnen het nieuwe GLB vormgegeven? 
48 Kunt u aangeven hoe bovenwettelijke maatschappelijke prestaties 

op het terrein van bijvoorbeeld dierenwelzijn worden beloond 
aangezien de Nederlandse veehouderij op dit terrein al voorop 
loopt op Europa en andere lidstaten? 

49 Wat is de stand van zaken met betrekking tot de Regiegroep 
Duurzame Veehouderij en Agroketens? 

50 Valt de tuinbouwsector ook onder de Regiegroep Duurzame 
Veehouderij en Agroketens? Zo ja, zijn er ook personen uit deze 
sector vertegenwoordigd in de Regiegroep? 

51 Kunt u aangeven welke resultaten de Regiegroep Duurzame 
Veehouderij en Agroketens tot nu toe heeft bereikt? 

52 Levert de Regiegroep duurzame veehouderij en agroketens 
voortgangsrapportages aan over verduurzaming van de 
voedselproductie? 

53 Wanneer komt de Regiegroep Duurzame Veehouderij en Agroke-
tens met een (tussen)rapportage over het verdienmodel voor 
veehouders in relatie tot mededingingsregelgeving en de ruimte 
voor het maken van (keten)afspraken? 

54 Bent u voornemens het Convenant onbedwelmd ritueel slachten 
volgens religieuze riten doorgang te geven? 

55 Kunt u, gericht op agrarische ondernemers, in één tabel inzichtelijk 
maken welke maatregelen deel uit maken van het bedrijfslevenbe-
leid waarin onder andere de Wet bevordering speur- en ontwikke-
lingswerk (WBSO), Research en Development Aftrek (RDA), 
innovatiebox en Innovatiefonds MKB+ worden uiteengezet alsook 
een typering van bedrijven welke van deze maatregelen gebruik 
maken alsmede de doeltreffendheid van het (fiscale en financiele) 
instrumentarium? 

56 Blijven de verschillende projecten die deel uit maken van het 
InnovatieNetwerk in stand? 

57 Blijft het budget van het InnovatieNetwerk in stand? 
58 Hoe wordt er in de Topsector Agro & Food ingespeeld op het GLB 

na 2014? 
59 Hoe ziet de uitwerking van de TKI-toeslagregeling voor de 

topsectoren Agro & Food en Tuinbouw en Uitgangsmaterialen er 
nu uit? Wat is de verwachting? 

60 Kunt u aangeven op welke manier de Topconsortia voor Kennis en 
Innovatie (TKI’s) zijn vormgegeven in de topsectoren Agro & Food 
en Tuinbouw & Uitgangsmaterialen en hoe deze in de praktijk vorm 
worden gegeven? 

61 Kunt u in één tabel inzichtelijk maken welke uitgaven u doet in de 
periode 2012 – 2017 ten behoeve van de TKI’s t.b.v. het agrocluster, 
richting welke partijen (kennisinstellingen voor toegepast en 
fundamenteel onderzoek, bedrijfsleven, e.d.), welke bijdrage u 
vanuit Europa verwacht en welke inspanningen u daartoe pleegt, 
welke uitgaven u vanuit het bedrijfsleven verwacht (inclusief of het 
hier gaat om harde toezeggingen of «minder harde» verwachtin-
gen), en het aandeel vanuit het bedrijfsleven in percentages van het 
totaal? Kunt u een dergelijke tabel ook in volgende begrotingen en 
jaarverslagen opnemen? 

62 Op welke wijze kan het agrocluster gebruik maken van de KP7 en 
Horizon 2020 middelen? 

63 Welke fiscale maatregelen kunnen de ondernemers binnen het 
agrocluster benutten? 

64 Hoe wordt de agrarische sector ingezet bij het ontwikkelen van een 
biobased economy en gaat de betrokkenheid verder dan alleen 
boeren als grondstofleverancier? 
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Nr Vraag 
65 Waar is de aanvullende post die is gereserveerd voor de maatrege-

len uit het duurzaamheidspakket in het begrotingsakkoord 2013 en 
welke zou neerslaan in de begroting van EL&I terug te vinden? 

66 Is het mogelijk de inkomsten uit de energiebelasting op aardgas te 
specificeren naar verschillende schijven in deze energiebelasting 
ten behoeve van de ontwikkeling van de energieopwekkingsalterna-
tieven ondermeer in de agrarische sector? 

67 Welke rol spelen de Organisatie voor Economische Samenwerking 
en Ontwikkeling, de World Trade Organization en de Food and 
Agricultural Organization voor de agrarische sectoren in 
Nederland? 

68 Wat is de reden dat het consumentenvertrouwen in voedsel gelijk is 
gebleven? 

69 Hoe actueel is de inschatting van het consumentenvertrouwen in 
voedsel? 

70 Waarom vindt eind 2012 geen meting plaats van het vertrouwen 
van de consument in de veiligheid van voedsel? 

71 Kunt u aangeven wat uw operationele doelen zijn die worden 
beoogd met de begroting voor aankomend jaar, op het gebied van 
verduurzaming van productie en consumptie van voedsel? 

72 Kunt u een overzicht geven van de samenwerkingsverbanden met 
ketenpartners om duurzame voedselinnovaties op de markt te 
brengen, de deelnemers hieraan, wat de overheid hieraan heeft 
bijgedragen, hoeveel het bedrijfsleven heeft geïnvesteerd, welke 
duurzame voedselinnovaties hieruit zijn voortgekomen? 

73 Kunt u aangeven welke prestaties u in 2013 zal realiseren, vertaald 
in de verkoop van duurzame producten en andere zichtbare 
effecten als gevolg van het beleid gericht op het vergroten van de 
kennis over de productie van voedsel bij burgers, en welke 
financiële investeringen daarmee gemoeid zijn? 

74 Kunt u aangeven of er ook aandacht zal worden gegeven aan de 
negatieve aspecten van de productie van vlees en de veehouderij 
met betrekking tot dierenwelzijn, klimaat en milieuproblemen, en 
welke budgetten voor deze specifieke kennis worden vrijgemaakt? 

75 Kunt u aangeven of u bij het bevorderen van het kwalitatief 
hoogwaardig voedselaanbod en consumptiepatroon ook de meest 
dieronvriendelijke producten zal aanpakken en of u bereid bent 
bijvoorbeeld een dierenwelzijnsbodem in de markt te leggen en 
deze geleidelijk verder op te trekken? 

76 Kunt u aangeven of u bij de bewustwording van consumenten ook 
aandacht zult besteden aan de negatieve milieu- en gezondheidsa-
specten van het eten van vlees en dierlijke eiwitten, en welke 
budgetten daarvoor gereserveerd zijn? 

77 Welke effecten zijn er bekend van microplastics op de volksgezond-
heid, de voedselveiligheid, de voedselkwaliteit en/of de 
voedselzekerheid? 

78 Waarom vindt er eind 2012 geen meting plaats door de Neder-
landse Voedsel- en Warenautoriteit (NVWA) naar het vertrouwen 
van de consument in de veiligheid van voedsel en kunt u aangeven 
op welke wijze dit onderzoek de afgelopen jaren is uitgevoerd? 

79 Welke effecten zijn er bekend van microplastics op vis- en schelp-
dierpopulaties, kan de gezondheid van vis- en scheldierpopulaties 
zowel op de korte al lange termijn in gevaar komen door de 
opname van microplastics, en welke wetenschappelijke rapporten 
heeft u bij de vaststelling hiervan geraadpleegd? 

80 Kunnen microplastics in het milieu de duurzame voedselvoorzie-
ning en voedselzekerheid in gevaar brengen door eventuele 
negatieve effecten op zeeorganismen? 
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Nr Vraag 
81 Waarom zijn er geen cijfers beschikbaar over 2010 en 2011 inzake 

het aantal octrooiaanvragen in de agrarische sector en de verwer-
kende industrie? 

82 Kunt u alsnog aangeven hoeveel octrooiaanvragen er zijn gedaan 
in 2010 en 2011? 

83 Op welke wijze geeft het percentage Nederlandse aanvragen 
Kwekersrecht de impact van het innovatiebeleid weer? 

84 Wat is de impact van het innovatiebeleid op het percentage 
Nederlandse aanvragen Kwekersrecht? 

85 Op basis waarvan wordt geconcludeerd dat de maatschappelijke 
appreciatiescore voor de agrarische- en visserijsector een 7,5 
bedraagt in 2012 en welke meetwaarden liggen hieraan ten 
grondslag? 

86 Kunt u aangeven waarom de maatschappelijke appreciatiescore 
van de Nederlandse samenleving voor de agrarische- en visserij-
sector is afgenomen? 

87 Waarom zijn er per 2014 geen subsidies meer beschikbaar voor de 
visserij? 

88 Waar zijn deze visserijsubsidies de afgelopen jaren aan besteed? 
89 Kunt u aangeven of er onder de opdracht kennisontwikkeling en 

innovatie ook een deel voor de visserij beschikbaar is? Zo ja, 
hoeveel en waaraan wordt dit geld besteed? Zo nee, waarom niet? 

90 Hoe kan worden verklaard dat het budget voor de landbouwvrijstel-
ling in 2013 terugloopt met 15 miljoen euro? 

91 De verwachting is dat door de afname van medebewindstaken en 
de afbouw van marktordeningsmaatregelen het budget van 
productschappen kan dalen; wat is de stand van zaken op dat vlak 
en welke rol speelt het recent afgesproken zuivelpakket in deze? 

92 Hoe wordt de ingeboekte bezuiniging op het borgen van voedsel-
veiligheid en -kwaliteit vormgegeven? 

93 Kunt u het budget voor dierenwelzijn nader specificeren per 
diersoort? 

94 Zal de NVWA meer controlerende taken op dit gebied op zich gaan 
nemen en meer controles gaan uitvoeren om het welzijn van 
productiedieren veilig te stellen, waarom wel of niet en hoe 
verhoudt dit zich tot de verlaging van het budget? 

95 Kunt u toelichten waarom het budget voor dierenwelzijn van 
productiedieren en gezelschapsdieren vanaf 2013 structureel lager 
wordt dan in 2012? 

96 Valt het behouden en beschermen van vis- en schelpdierpopulaties 
ook onder het borgen van voedselzekerheid en zo ja, kunt u dan 
zoveel mogelijk specificeren hoeveel geld hiervoor beschikbaar is 
en op wat voor manier dit geld wordt ingezet? 

97 Kunt u aangeven of de inzet van de Rijksrederij bedoeld is voor 
wetenschappelijk onderzoek door de Europese Unie naar visstan-
den? Zo ja, welk percentage van dit onderzoek betaalt Nederland en 
kunt u dit bedrag vergelijken met de bijdragen van andere landen? 

98 Kunt u aangeven hoe de NVWA, Dienst Regelingen (DR) en de 
Rijksrederij bekostigd worden en kunt u daarbij een uitsplitsing 
maken hoeveel de overheid bijdraagt en wat het aandeel van het 
bedrijfsleven is, kunt u aangeven welke sectoren een bijdrage 
leveren aan de kosten en wat hun bijdrage in euro’s is en waarom 
moeten deze sectoren specifiek meebetalen en waarom zijn andere 
sectoren hiervan uitgezonderd? 

99 Hebben de handhavingsdiensten afgelopen jaar overtredingen van 
de Visserijwet geconstateerd en zo ja, hoe vaak, wat voor soort 
overtredingen betrof dit en hoe vaak werd er aangifte gedaan? 
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Nr Vraag 
100 Kunt u aangeven wat de subsidies voor het Europees Visserijfonds 

(EVF) as 1 tot en met 3 inhouden en waarom houden deze subsidies 
na 2013 op? 

101 Wat is de stand van zaken m.b.t. de uitvoering van de motie van het 
lid Koopmans welke verzocht om het financiële instrumentarium en 
de middelen van het voormalige landbouwontwikkelings- en 
saneringsfonds in te zetten ten behoeve van de borgstelling voor 
de herstructurering van de glastuinbouwsector (Kamerstuk 21 
501-32, nr. 620)? 

102 Wat is de verklaring van de daling van het budget dat beschikbaar 
is voor het mestbeleid en de uitschieter in 2013? 

103 Waarom daalt het budget ten aanzien van het kopje agrarische 
innovatie en overig? 

104 Waarom zijn de voor 2011 gereserveerde middelen voor een 
begrotingsreserve landbouw, visserij en de borgstellingsfaciliteit 
nog niet overgeheveld naar latere jaren? 

105 Kunt u de verlaging van het budget voor 2014 bij «plantaardige 
productie» onder «opdrachten» nader toelichten? 

106 Kunt u een nadere specificatie geven van opdrachten in het kader 
van duurzame veehouderij en aangeven wat voor opdrachten het 
hier betreft en op welke manier en door wie worden deze opdrach-
ten uitgevoerd? 

107 Op welke wijze wordt het budget onder de post visserij uitgegeven? 
108 Waarom staat het budget voor visserij na 2013 op 0 en betekent dit 

dat er daadwerkelijk geen subsidies meer verstrekt zullen worden 
na 2013? 

109 Bedragen de subsidies voor het versterken van concurrentiekracht 
en het verduurzamen van agroketens en visserij in artikelonderdeel 
16.1 enkel directe subsidies uit het Europees Visserijfonds of zijn 
hier ook nationale subsidies ter cofinanciering in verwerkt? 

110 Kunt u een zo veel mogelijk gespecificeerd overzicht geven van de 
subsidies op het gebied van visserij voor de periode 2011 tot en 
met 2015 en uitsplitsen of dit enkel EU-subsidies zijn of ook 
nationale subsidies eventueel ter cofinanciering? 

111 Welke maatregen vallen er onder de subsidie van 1 miljoen euro in 
2013 voor visserijmaatregelen visvangst en aan de hand van welke 
criteria wordt bepaald hoe deze maatregelen bijdragen aan het 
verduurzamen van de visserij? 

112 Waarom is voor de Investeringsregeling Jonge Agrariërs in 2012 
3,9 miljoen euro beschikbaar, terwijl in de antwoorden op schrifte-
lijke vragen van het lid Dijkgraaf (Aanhangsel van de Handelingen, 
nr. 3088) gesproken is over 5,3 miljoen euro voor de ondersteuning 
van jonge landbouwers? 

113 Kunt u de forse daling van het budget voor de investeringsregeling 
Jonge Agrariërs toelichten, ook ten opzichte van de hogere 
bedragen in 2014 en 2015? 

114 Welke consequenties heeft de bezuiniging op het budget voor de 
investeringsregeling Jonge Agrariërs voor de invulling en 
uitvoering van deze regeling? Kunnen navenant minder jonge 
boeren een beroep doen op deze regeling? 

115 Wordt de Investeringsregeling Jonge Agrariërs gecofinancierd? Zo 
ja, op welke wijze? 

116 Aan welke voorwaarden moeten ondernemers voldoen om 
aanspraak te maken op de Investeringsregeling Jonge Agrariërs? 

117 Welke inzet pleegt u ter stimulering van de bedrijfsopvolging? 
118 Welke inzet pleegt u te versterking van de concurrentiepositie van 

jonge agrariërs? 
119 Is er een evaluatie gepland voor de effectiviteit van de Investerings-

regeling Jonge Agrariërs? 
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Nr Vraag 
120 Hoeveel bedrijven hebben in 2012 gebruik gemaakt van de 

Investeringsregeling fijnstofmaatregelen en kunt u voorbeelden 
geven van wat hiermee gefinancierd wordt? 

121 Wanneer zijn de resultaten bekend van de jaarlijkse monitor en kunt 
u hier al op ingaan? Zo nee, bent u bereid om de monitor naar de 
Kamer te zenden voor het kerstreces? 

122 Kunt u aangeven op basis van welke criteria en voorwaarden wordt 
besloten of de Investeringsregeling fijnstofmaatregelen wordt 
voortgezet? 

123 Kunt u de Kamer nog vóór de begrotingsbehandeling informeren 
over het al dan niet openstellen van de regeling? 

124 Ten laste van welke middelen/regelingen zal een eventuele 
openstelling in 2013 van de Investeringsregeling worden gefinan-
cierd, gezien het feit dat er in de begroting 2013 geen middelen 
gereserveerd zijn voor een eventuele openstelling in 2013? 

125 Waarom worden er voor de Investeringsregeling wel middelen 
geraamd voor 2015, 2016 en 2017, en niet voor de jaren 2013 en 
2014? 

126 Kunt u een nadere specificatie geven van het budget «Duurzame 
veehouderij» in de komende 4 jaar en ook specifiek ingaan op het 
punt «overig»? 

127 Op welke wijze wordt het budget voor duurzame veehouderij 
besteed, hoeveel geld is daaruit beschikbaar voor dierenwelzijn en 
aan welke maatregelen zal dat in 2013 uitgegeven worden? 

128 Kunt u aangeven waarom het budget voor «Duurzame veehoude-
rij» wordt verlaagd van 30,4 miljoen euro in 2012 naar 4,5 miljoen 
euro in 2015 en hoe deze verlaging van het budget zich verhoudt 
tot het komen tot een duurzame veehouderij? 

129 Heeft het teruglopen van het budget voor duurzame veehouderij 
(met 25 miljoen euro) effect op het percentage duurzame stallen in 
2013 en 2014? 

130 Waarom worden er in 2013 nog maar 8% duurzame stallen 
gebouwd en ligt 8% in 2013 en 100% in 2015 niet erg ver uit elkaar? 

131 Wordt de regeling voor integraal duurzame stallen goed benut 
(overtekend)? 

132 Welke positie heeft de uitvoeringsagenda duurzame veehouderij in 
het topsectorenbeleid en kunt u hierbij nader specificeren op welke 
wijze de inzet op een duurzame veehouderij wordt bestendigd in de 
topsector Agro & Food? 

133 Wat is uw definitie van duurzame stallen en welke aspecten van 
duurzaamheid worden in deze definitie allemaal meegenomen? 

134 Wat is de definitie van «integraal duurzame stallen» en welke 
duurzaamheidsaspecten komen hier precies in naar voren? 

135 Aan welke voorwaarden moeten stallen en houderijsystemen 
voldoen om integraal duurzaam te zijn in 2015 en welke gevolgen 
hebben deze ambities voor bestaande stallen? 

136 Welke nieuwe indicator wordt geïntroduceerd voor integraal 
duurzame stallen en houderijsystemen en welke andere indicatoren 
zijn momenteel van toepassing? 

137 Hoeveel geld is er beschikbaar voor integraal duurzame stallen, 
worden de voorwaarden om in aanmerking te komen voor subsidie 
aangescherpt, waarom wel of niet en hoeveel meer middelen 
worden hiervoor beschikbaar gesteld? 

138 Op welke wijze kunnen stallen waarbij de dieren nooit buiten 
komen, waar zij ingrepen moeten ondergaan en waarbij de dieren 
gevoerd worden met geïmporteerd veevoer «integraal duurzaam» 
genoemd worden? 

8



Nr Vraag 
139 Hoe staat de nationale Regeling integraal duurzame stallen in 

verhouding tot de Europese regeling op dit gebied en welke 
maatregelen zullen vanuit het nationale budget worden gefinan-
cierd en welke vanuit Europees budget? 

140 Welke stimuleringsmaatregelen zijn er om de integraal duurzame 
stallen te stimuleren en welke budgetten zijn hiervoor beschikbaar? 

141 Wat verstaat u onder een «maatschappelijk gewaardeerde 
veehouderij» en wat gaat u doen om de maatschappelijke visie op 
de veehouderij helder te krijgen en uiteindelijk mee te nemen in uw 
beleid? 

142 Op welke manieren dragen integraal duurzame stallen bij aan het 
verbeteren van dierenwelzijn en kunt u dit uitsplitsen per diersoort? 

143 Welke verantwoordelijkheden neemt u in de «ketengestuurde 
verduurzaming»? 

144 Kunt u een overzicht geven op welke platforms u stuurt op 
verduurzaming van de land- en tuinbouw? 

145 Wat zijn de ervaringen met de brede weersverzekering tot nu toe? 
146 Wat wordt er concreet bedoeld met «duurzaamheidsinvesteringen» 

in het kader van het mestbeleid, kunt u daarvan voorbeelden 
geven? 

147 Welke maatregelen zijn nodig om de streefwaarde voor de normen 
fosfaat en stikstof te halen in respectievelijk 2015 en 2013? 

148 Wat is de status van het convenant Schone en Zuinige Agrosecto-
ren? 

149 Kunt u de verhoging van het budget voor mestbeleid voor 2013 en 
2014 nader toelichten, waar wordt dit geld voor gebruikt en bij wie 
komt dit terecht? 

150 Op welke manier wordt de ingeboekte verlaging van het budget 
voor mestbeleid vanaf 2015 gerealiseerd en wat zijn de consequen-
ties hiervan voor boeren, dieren, milieu en natuur? 

151 Hoeveel geld wordt er uitgetrokken voor de subsidie aan de 
intensieve veehouderij, zoals luchtwassers en ammoniakarme 
stalsystemen, waar is dit in de begroting opgenomen en welke 
emissiereductie wilt u hiermee bereiken? 

152 Zet u naast end-of-pipe maatregelen zoals luchtwassers ook in op 
systeemverandering van de van de veehouderij, zoals een krimp 
van de veestapel en het gebruik van lokale duurzame eiwitten, om 
de uitstoot van broeikasgassen van de intensieve veehouderij te 
verminderen? Welk budget is daarvoor beschikbaar en waar is dit in 
de begroting opgenomen? 

153 Bij het mestbeleid is het streven om evenwichtsbemesting te 
bereiken, wanneer zou dat inderdaad bereikt moeten zijn? 

154 Hoeveel dierrechten zouden er ongeveer in de concentratiegebie-
den uit de markt genomen worden voor het budget dat beschikbaar 
is voor het mestbeleid, en welke reductie in milieuverontreiniging 
zou dit kunnen betekenen? 

155 Op welke termijn verwacht u duidelijkheid van Brussel over de 
aanpassingen in het Europese beleid die nodig zijn voor de 
voorgestelde nieuwe mestaanpak, en wat is plan B als blijkt dat 
Brussel niet met de Nederlandse voorstellen akkoord gaat? 

156 Welke stimulerende rol voor de overheid ziet u voor het vergroten 
van de voedselzekerheid en concurrentiekracht? 

157 Hoe denkt u de «financieel-economische kwetsbaarheid voor 
schommelingen in de markt» tegen te gaan? 

158 Welke resultaten worden er geboekt met precisielandbouw? 
159 Aan welke voorwaarden moeten ondernemers voldoen om 

aanspraak te maken op de subsidieregeling precisielandbouw? 
160 Waarom wordt de subsidieregeling precisielandbouw volledig 

gefinancierd uit Europese middelen? 
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Nr Vraag 
161 Wordt in andere lidstaten een dergelijke regeling voor precisieland-

bouw ook op een vergelijkbare wijze gefinancierd? 
162 Worden deze middelen elk jaar volledig besteed? Wat is de 

verwachting voor het jaar 2012? 
163 Welke gevolgen heeft het wegvallen van collectieve financiering (op 

basis van de Wet op de bedrijfsorganisatie) voor private cofinancie-
ring van projecten in de topsectoren Agro & Food en Tuinbouw en 
Uitgangsmaterialen? 

164 Kunt u een overzicht geven van de gerealiseerde verbeteringen in 
2012 ten behoeve van migratiemogelijkheden voor vissen en op 
basis waarvan wordt vastgesteld dat dit afdoende is? 

165 Kunt u aangeven of onderzoek naar meer diervriendelijke vangst- 
en dodingstechnieken in de zee- en kustvisserij en in de aquacul-
tuursector ook wordt gesubsidieerd uit het Europees Visserijfonds 
of uit eventuele andere subsidiestromen, hoeveel budget hiervoor 
beschikbaar is en waar in de begroting dit is opgenomen? 

166 Kunt u een overzicht van het aantal keer dat er een beroep is 
gedaan op borgstellingsfonds uitgesplitst per sector? 

167 Wat verstaat u onder duurzame ontwikkelingen binnen de regeling 
duurzame ontwikkelingen van visserijgebieden en welke criteria 
voor duurzaamheid worden hiervoor gehanteerd? 

168 Hoeveel subsidie is er beschikbaar voor de regeling duurzame 
ontwikkeling van visserijgebieden en hoe is de budgetverhouding 
tussen people, planet, profit binnen deze regeling? 

169 Hoe verhouden subsidies uit de regeling duurzame ontwikkeling 
van visserijgebieden die gebruikt worden voor investeringen in 
werkgelegenheid, concurrentiekracht van plaatselijke economieën 
en sociaal-culturele identiteit van vissersdorpen zich tot de term 
«duurzaamheid» en welke criteria worden hiervoor gehanteerd? 

170 Aan de hand van welke criteria wordt bepaald welke bevorderingen 
van de duurzame ontwikkeling van de visserij in zee, binnenwate-
ren en aquacultuur milieu- en diervriendelijk zijn en welke 
operationele doelen zijn hiervoor gesteld? 

171 Wordt aan de hand van de Maatlat Duurzame Aquacultuur bepaald 
of bevorderingen van duurzame ontwikkelingen in aquacultuur 
milieu- en diervriendelijk zijn of worden er ook nog andere criteria 
gehanteerd? 

172 Welke welzijnscriteria maken onderdeel uit van deze Maatlat 
Duurzame Aquacultuur en bevatten deze welzijnscriteria ook de vijf 
vrijheden van Brambell, stressindicatoren en criteria voor vangst- 
en dodingstechnieken? 

173 Wat is er momenteel gedaan op Europees niveau met betrekking 
tot antibiotica in de veehouderij? 

174 Op welke manier worden de Europese regels voor vleeskeuring en 
toezicht in slachthuizen herzien en wat zijn daaraan gerelateerde 
veranderingen in het nationale beleid? 

175 Welke consequenties heeft de in het regeerakkoord voorgenomen 
afschaffing van de product- en bedrijfsschappen voor de uitvoering 
van allerlei regelgeving op het gebied van het borgen van 
voedselveiligheid en -kwaliteit? 

176 Wat is de stand van zaken met betrekking tot de uitwerking van de 
Transmissible Spongiform Encephalopathies (TSE) roadmap? 

177 Hoever staat het met het aanvragen van een BSE negligible risk 
status bij de OIE? 

178 Welke verantwoordelijkheid heeft de Stichting Diergeneesmiddele-
nautoriteit (SDa) in het vaststellen van de reductiedoelstellingen 
van diergeneesmiddelen? 

179 Heeft de SDa geadviseerd om voor 2015 een reductie van 70% vast 
te stellen? 
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Nr Vraag 
180 Hoeveel geld wordt er uitgetrokken voor het stimuleren en 

ondersteunen van genetisch gemodificeerde organismen en waar 
is dit in de begroting opgenomen? 

181 Kunt u aangeven wat uw operationele doelen zijn die worden 
beoogd met de begroting voor aankomend jaar, op het gebied van 
afname van gebruik van chemische bestrijdingsmiddelen? 

182 Kunt u toelichten waarom het beschikbare budget voor verminde-
ren milieulast gewasbeschermingsmiddelen daalt, terwijl de doelen 
hiervoor bij lange na niet gehaald zijn en er de afgelopen 10 jaar 
geen vermindering meer is gerealiseerd van de milieuschade van 
landbouwgif? 

183 Hoe wordt de ingeboekte bezuiniging op verminderen milieulast 
gewasbeschermingsmiddelen gerealiseerd, en wat zijn de 
verwachte consequenties hiervan voor milieu, natuur, biodiversiteit, 
volksgezondheid en voedselveiligheid? 

184 Hoeveel geld is beschikbaar voor de bescherming en het herstel 
van de bijen en waar is dit opgenomen in de begroting? 

185 Welke maatregelen gaat u nemen om de bijen te beschermen? 
186 Hoeveel geld wordt er uitgegeven aan de beoordeling en vergun-

ningverlening van chemische bestrijdingsmiddelen? 
187 Hoeveel geld is er uitgetrokken voor het stimuleren en promoten 

van alternatieven van chemische bestrijdingsmiddelen en waar is 
dit in de begroting opgenomen? 

188 Waarom staat op pag 94 dat er financiële ondersteuning voor 
inbeslaggenomen dieren is, terwijl op pag 264 de subsidies op 
inbeslaggenomen dieren van 2,2 naar 2,0 miljoen euro gaat? 

189 Wat is het totaalbedrag dat wordt uitgegeven aan de verbetering 
van dierenwelzijn, over welke posten is dat verdeeld, en welke 
afrekenbare prestaties worden aan de uitgaven verbonden? 

190 Kunt u een gedetailleerde opsplitsing maken van de kosten die 
vallen onder Dierenwelzijn productiedieren en gezelschapsdieren 
en daarbij gedetailleerd aangeven hoe het geld besteed gaat 
worden, en welke concrete doelstellingen u hiermee wilt behalen? 

191 Kunt u per diergroep (landbouwhuisdieren, gezelschapsdieren, 
vissen, dieren in het wild, dieren in de vermaakindustrie) specifice-
ren welk deel van de het budget ter verbetering van het dierenwel-
zijn aan hen wordt besteed? 

192 Kunt u aangeven of u zelf de regie gaat voeren over het beoogde 
dierenwelzijnsbeleid en het gepolder met betrokken sectoren 
achterwege zult laten zodat daadwerkelijk stappen gezet zullen 
worden die het welzijn van dieren daadwerkelijk vergroten? 

193 Kunt u aangeven hoe uw doelstellingen ten aanzien van dierenwel-
zijn zullen leiden tot een daadwerkelijke verbetering van het welzijn 
van dieren in Nederland en hoe u deze ambities in cijfers gaat 
vatten? 

194 Welke concrete stappen wilt u in 2013 nemen om dierenwelzijn in 
EU-verband te verbeteren? 

195 Kunt u aangeven op welke wijze u invulling geeft aan het nationaal 
en internationaal optimaliseren van het welzijn en de gezondheid 
van dieren? Welke afrekenbare prestaties formuleert u daarbij en 
welke budgetten zullen hieraan worden besteed? 

196 Hoeveel geld gaat er specifiek naar onderzoek voor het bevorderen 
van dierenwelzijn, wat voor type onderzoeken betreft het hier en 
door wie worden de onderzoeken uitgevoerd? 

197 Hoeveel geld gaat er naar de ontwikkeling van houderijsystemen 
die soort specifiek gedrag van landbouwhuisdieren mogelijk maken 
en stimuleren, zoals systemen waarin zeugen een nest kunnen 
bouwen en kunt u het antwoord specificeren per diersoort? 
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Nr Vraag 
198 Wat is het beleid voor de komende periode als het gaat om het 

stimuleren en mogelijk maken van soort specifiek gedrag van 
dieren in de veehouderij en kunt u het antwoord specificeren per 
diersoort? 

199 Welke definitie van soort specifiek gedrag wordt door u gehanteerd 
voor het beleid en kunt nader specificeren wat u per diersoort als 
soort specifiek gedrag beschouwt? 

200 Bent u bereid om op basis van de audit rapporten over het 
functioneren van Quality system Livestock Logistics (QLL) de 
controle van transporten weer volledig over te laten aan de NVWA 
en niet meer aan de sector, waarom wel of niet en zo ja, op welke 
termijn? 

201 Bent u bereid ervoor de zorgen dat de controle in slachthuizen en 
tijdens transporten wordt aangescherpt middels respectievelijk de 
aanwezigheid van camera’s en GPS-uitrusting van veewagens? 
Waarom wel of niet en zo ja, op welke termijn? 

202 Gaat u voor alle diercategorieën een positieflijst voorbereiden en 
kunt u hiervan een opsomming geven? 

203 Waarom acht u het nodig om naast zoogdieren ook positieflijsten 
voor andere diercategorieën op te stellen zoals vogels? 

204 Kunt u per diercategorie aangeven wanneer de positieflijsten 
precies in werking treden? 

205 Hoe zullen de positieflijsten gehandhaafd worden, en hoeveel geld 
is hiervoor beschikbaar? 

206 Hoe wordt het onderzoek naar positieflijsten voor andere diercate-
gorieën precies voorbereid, welke onderzoeksinstanties zijn hierbij 
betrokken en hoeveel geld is hiervoor beschikbaar? 

207 Wanneer is fokkerij «maatschappelijk geaccepteerd»? 
208 Hoe rijmt u het afnemen van het budget voor dierenwelzijn met uw 

stelling dat «de aandacht voor gezondheid en welzijn van gezel-
schapsdieren en paarden toeneemt» en dat dierenwelzijn immer 
een belangrijk onderwerp is? 

209 Waarom neemt het budget voor dierenwelzijn niet juist toe? 
210 Welke concrete maatregelen ten aanzien van het welzijn van 

paarden worden er genomen om dit welzijn te verbeteren, welk 
budget gaat hiermee gemoeid, en wat zijn de afrekenbare 
prestaties? 

211 Wordt het welzijn van paarden in 2013 geborgd in een paardenbe-
sluit of wordt het welzijn nog steeds aan de sector overgelaten? 

212 Kunt u een gedetailleerde opsomming geven van de maatregelen 
die u gaat nemen om het dierenwelzijn van gezelschapsdieren te 
verbeteren, welk budget gaat hiermee gemoeid, en wat zijn de 
afrekenbare prestaties? 

213 Hoeveel geld is er gereserveerd voor de controle en handhaving 
van de verplichte identificatie en registratie voor honden in 2013 en 
waar is dit in de begroting opgenomen? 

214 Kunt u per diergroep (landbouwhuisdieren, gezelschapsdieren, 
vissen, dieren in het wild, dieren in de vermaakindustrie) toelichten 
hoe bevordering van dierenwelzijn plaatsvindt in nationale en 
internationale context? 

215 Welke maatregelen worden genomen en wat gaat u specifiek doen 
om mishandeling en verwaarlozing van dieren tegen te gaan dan 
wel te verminderen, hoeveel geld is hiervoor gereserveerd en wat 
zijn de afrekenbare prestaties? 

216 Wat verandert er aan de taken van NVWA in deze aanpak? 
217 Hoe wordt de kennis en kunde van (aankomende) diereigenaren 

vergroot, hoeveel geld is hiervoor gereserveerd en wat zijn de 
afrekenbare prestaties? 
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Nr Vraag 
218 Met welk percentage wilt u het aantal impulsaankopen van 

gezelschapsdieren terugdringen? 
219 Wat gaat u doen om het welzijn van productiedieren tijdens 

transport te verbeteren en kunt u een specifiek antwoord geven per 
diersoort? 

220 Wat verstaat u onder een maatschappelijk geaccepteerde fokkerij 
en hoe gaat u de maatschappelijke acceptatie in kaart brengen om 
deze analyse vervolgens in het beleid te gebruiken? 

221 Aan welke problemen met betrekking tot fokkerij van dieren gaat u 
aandacht besteden in uw beleid en op welke manier en termijn gaat 
u ervoor zorgen dat problemen worden aangepakt en fokkerij 
maatschappelijk geaccepteerd wordt en kunt u in uw antwoord 
specifiek zijn per diersoort en de daarbij behorend problemen? 

222 Kunt u uiteenzetten per instantie hoeveel geld er beschikbaar is 
voor de Landelijke Inspectiedienst Dierenbescherming (LID), het 
Landelijke Informatie Centrum Gezelschapsdieren (LICG) en de 
opvang van in beslaggenomen dieren, waar dit specifieke geld aan 
besteed wordt, en aan welke diensten (en waaraan) het geld nog 
meer besteed wordt? 

223 Hoeveel geld gaat er naar de opvang van in beslaggenomen dieren 
en naar welke instanties voor de opvang gaat dit geld? 

224 Hoeveel geld is er beschikbaar voor de uitbreiding van de opvang-
capaciteit van in beslaggenomen dieren? 

225 Controleert u de instanties die in beslaggenomen dieren opvangen 
op naleving van de regelgeving en op het waarborgen van 
dierenwelzijn in deze instanties? 

226 Wat is de laatste stand van zaken rond het uitrollen van de 
welzijnsmonitor Welfare Quality? 

227 Op welke manier zal de pilot naar het praktijkrijp maken van 
verschillende welzijnsmonitors, waaronder Welfare Quality, worden 
uitgevoerd, welke mensen zullen betrokken zijn bij deze pilot en 
voor welke dieren zal een pilot worden gedaan? 

228 Hoe zullen de uitkomsten van een of meerdere pilots worden 
gebruikt voor de toepassing van bijvoorbeeld Welfare Quality en op 
deze manier in de praktijk worden gebruikt? 

229 Wat is op dit moment de stand van zaken met betrekking tot de 
implementatie van Welfare Quality en welke dingen zijn nog nodig 
om Welfare Quality in de praktijk toe te kunnen passen? 

230 Hoe ziet u de mogelijke toepassingen van Welfare Quality in de 
praktijk, bent u van mening dat Welfare Quality de basis kan 
vormen voor het waarborgen van dierenwelzijn en diergezondheid 
en dat de protocollen gebruikt kunnen worden om controle en 
toezicht aan te scherpen en beter te kunnen uitvoeren en waarom 
wel of niet? 

231 Kunt u aangeven op welke termijn er protocollen beschikbaar 
komen voor andere dieren dan varkens, pluimvee en rundvee? 

232 Waarom is de streefwaarde voor het naleefniveau van regelgeving 
op het gebied van dierenwelzijn en diergezondheid ingesteld op 
minimaal 80% en niet hoger? 

233 Welke onderzoeken worden uitgevoerd omtrent zoönosen en 
antibioticumresistentie? 

234 Welke mogelijkheden liggen er bij het topsectorenbeleid (Agro & 
Food) voor het verbeteren van diergezondheid? 

235 Kunt u per sector uiteenzetten hoe hoog het naleefniveau van 
regels momenteel is? 

236 Waarom is het niet mogelijk om per sector een minimaal naleefni-
veau te bepalen? 

237 Hoe is het mogelijk om een hoog naleefniveau van regels te 
handhaven, nu de dierenpolitie afgeschaft wordt? 
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Nr Vraag 
238 Op welke manieren zal tot dit minimale naleefniveau worden 

gekomen en welke (nieuwe) maatregelen zijn hiervoor nodig? 
239 Op welke terreinen van diergezondheid en dierenwelzijn wilt u dat 

de regels extra worden nageleefd? 
240 Wat gaat u er aan doen om ervoor te zorgen dat de regels van 

dierenwelzijn en diergezondheid (extra) worden nageleefd? 
241 Hoe verhoudt het naleefniveau van regelgeving zich tot het 

afschaffen van de dierenpolitie en bent u van mening dat de 
dierenpolitie een belangrijke bijdrage kan leveren aan het omhoog 
brengen van het naleefniveau? 

242 Wat waren de kosten waren voor het bestrijden en aanpakken van 
dierziekten in de afgelopen jaren en kunt u dit uitsplitsen per 
dierziekte? 

243 Wat is het budget voor de bestrijding en aanpak van dierziekten in 
de komende periode? 

244 Wordt bij de bewaking van diergezondheid ook rekening gehouden 
met de import van exoten en worden diergezondheidsrisico’s, die 
de import met zich meebrengt, ook bekeken en zo nodig 
aangepakt? 

245 Bent u bereid een import- of handelsverbod voor exoten in te 
stellen, ook in het kader van dierenwelzijnaspecten die hieraan zijn 
gerelateerd? 

246 Hoeveel geld is er de afgelopen jaren uitgegeven aan de aanpak 
van volksgezondheidsrisico’s die de veehouderij met zich mee-
brengt en het bestrijden van zoönosen en kunt u dit uitsplitsen per 
gezondheidsrisico en zoönose? 

247 Hebt u ook beleidsdraaiboeken opgesteld voor besmettelijke 
plantenziekten naar aanleiding van de EHEC-crisis? 

248 Welke lessen heeft u getrokken sinds de EHEC-uitbraak en welke 
maatregelen heeft u getroffen om bij een soortgelijke crisis 
adequater op te treden in Europees verband? 

249 In hoeverre wordt de crisisorganisatie en voorbereiding in 
samenwerking met de minister van Volksgezondheid, Welzijn en 
Sport gedaan? 

250 Wat heeft het Innovatienetwerk concreet betekend voor de 
verduurzaming van de landbouwsector en kunt u aangeven hoe 
deze activiteiten nu worden ingebed en voorgezet in de topsectoren 
Agro & Food en Tuinbouw & Uitgangsmaterialen? 

251 Op basis van welk beleid lopen de budgetten van de kennisinstellin-
gen welke toepassingsgericht onderzoek voor de agenda’s van de 
topsectoren Agro & Food en Tuinbouw en Uitgangsmaterialen 
uitvoeren terug? 

252 Klopt het dat bij ongewijzigd beleid de kennisinstellingen niet 
kunnen voldoen aan de vraag van de topsectoren Agro & Food en 
Tuinbouw en Uitgangsmaterialen? 

253 Klopt het dat het Rijk verwacht dat een deel van die terugloop 
wordt gecompenseerd door de grotere cofinanciering van het 
bedrijfsleven betrokken bij topsectoren Agro & Food en Tuinbouw 
en Uitgangsmaterialen in het kader van publiek private samenwer-
king in de topsectoren en welke ontwikkeling verwacht u t.a.v. 
contractresearch in deze? 

254 Wat is de kritische grens ten aanzien van de handhaving van de 
kennisinstituten in de agrofoodsector? 

255 Vallen door deze beleidsinzet de instituten niet om en gaat het 
geheel naar research en development (R&D) van bedrijven 
betrokken bij de topsectoren Agro & Food en Tuinbouw en 
Uitgangsmaterialen, met andere woorden, hoe ziet u deze 
ontwikkeling tegemoet? 
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Nr Vraag 
256 Op welke manier geeft u vorm aan het zorg dragen voor hoogwaar-

dig groen onderzoek, wat is hierbij uw definitie van groen onder-
zoek, hoeveel geld is hiervoor beschikbaar, wie zijn hiervan de 
ontvangers en welke operationele doelen zijn hieraan gekoppeld? 

257 Welke maatregelen treft u momenteel om de medebewindstaken 
van de productschappen over te nemen? 

258 Zal de Europese Commissie nog in 2012 een besluit nemen over de 
voorgenomen correcties bij apurement, zoals u verwachtte in 
antwoord 230 bij de feitelijke vragen over de begroting 2012 van 
het ministerie van EL&I (Kamerstuk 33 000-XIII, nr. 55). Zo ja, zal dit 
nog voor de begrotingsbehandeling gebeuren? 

259 Waarom hebt u de begrotingsreserve van 170 miljoen euro voor 
apurement nog niet overgeheveld van 2011 naar latere jaren? 

260 Kunt u het kasritme geven van de begrotingsreserve apurement 
voor de jaren 2013 t/m 2017? 

261 Kunt u de gereserveerde bedragen voor apurement nader 
toelichten? 

262 Zijn de bedragen van apurement amendeer voor de Kamer, mocht 
de Europese Commissie besluiten dat de voorgenomen correcties 
voor apurement lager uitvallen dan de begrotingsreserve van 170 
miljoen euro en de overige ramingen voor apurement? 

263 Waar werd de post apurement in 2012 aan besteed? 
264 Zijn er vooruitzichten waar de post apurement in 2013 voor wordt 

benut? 
265 Wat is de huidige stand van zaken wat betreft het doorvoeren van 

verbeteringen om de omvang van de terugbetalingen (apurement) 
te beperken? 

266 Hoeveel geld is er begroot voor inbreukprocedures en boetes van 
de Europese Unie wegens het niet nakomen van Europese 
verplichtingen en waar is dit in de begroting opgenomen? 

267 Welke maatregelen heeft u genomen om de risico’s op toekomstige 
financiële transacties te verkleinen? 

268 Kunt u een overzicht geven van de instroom en uitstroom van 
studenten en kunt u hierbij aangeven hoeveel studenten (in 
absolute aantallen en percentages) daadwerkelijk aan de slag gaan 
in de groene sector? 

269 Wat bedoelt u precies met het stimuleren van voorwaarden om te 
voldoen aan de forse vervangingsvraag en de transitie naar een 
groene economie? 

270 Welke instrumenten zet u in voor de transitie naar een groene 
economie? 

271 Welke wijzigingen hebben zich de afgelopen jaren voorgedaan 
aangezien er sprake was van een forse vervangingsvraag? 

272 Hoeveel geld is er beschikbaar voor het natuur- en milieueducatie 
instrumentarium «Duurzaam Door» en waar is dit op de begroting 
te vinden? 

273 Welke natuur- en milieueducatieaspecten kunnen er gefinancierd 
worden met het budget voor «Duurzaam Door» en valt de 
vergroening van speeltuinen en schoolpleinen hier ook onder? 

274 Hoeveel wordt er in 2013 en de jaren daarna bezuinigd op natuur- 
en milieueducatie en waar is dit opgenomen in de begroting? 

275 Waarom wordt het budget voor natuur- en milieueducatie in 2013 
bijna gehalveerd ten opzichte van 2011 en welke consequenties 
heeft dit voor natuureducatie doeleinden op de korte termijn en 
voor natuurliefde bij kinderen op de lange termijn? 

276 Op basis waarvan concludeert u dat met de helft minder budget 
voor natuur- en milieueducatie ten opzicht van 2011 kinderen nog 
steeds voldoende liefde voor de natuur bijgebracht kan worden? 
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277 Op welke wijze wordt het beleid om meer jongeren te interesseren 

voor beroepen in de agro- en foodsector bestendigd in het 
topsectorenbeleid? 

278 Welke inzet pleegt u op de knelpunten op de arbeidsmarkt in de 
agro- en foodsector op te lossen? 

279 Hoeveel belastinggeld gaat er naar Wageningen UR? 
280 Waar zijn de bedragen die naar Wageningen UR gaan in de 

begroting opgenomen, op welke wijze en aan welke onderzoeksge-
bieden wordt dit besteed en kunt u deze bedragen zoveel mogelijk 
specificeren? 

281 Kunt u aangeven of de subsidies die in beleidsartikel 17 gereser-
veerd zijn voor het onderdeel educatie juridisch verplicht zijn en of 
er nog budgetflexibiliteit bestaat binnen dit onderdeel? 

282 Kunt u een gedetailleerd overzicht verschaffen van de soort 
projecten die vallen onder het onderdeel «Ontwikkeling en beheer 
natuurkwaliteit»? 

283 Kunt u een gedetailleerd overzicht verschaffen van de soort 
projecten die onder de kennisverspreidingsprojecten vallen onder 
«Jeugd en Natuur» en «Dierenwelzijn»? 

284 In het Limburgse Kempen-Broek onwikkelt natuurstichting Ark in 
opdracht van de provincie Limburg voor 48 000 euro per hectare 
nieuwe natuur, klopt het dat u via de Dienst Landelijk Gebeid voor 
een soortgelijk project met 96 000 het dubbele hiervoor nodig 
heeft? Wat zit er in de bedragen, hoe verklaart u dit en welke 
efficiëntiewinst ziet u? 

285 Wat zijn de gangbare bedragen voor inrichting, beheer, verwerving 
en kunt u onderstaande bedragen bevestigen? 
Natuurgebieden: 
Verwerving ca 40 000 per ha 
Inrichting ca 10 000 per ha 
Beheer ca 250 per ha per jaar 
Recreatiegebieden om de stad (RodS): 
Verwerving ca 70 000 per ha 
Inrichting ca 20 000 per ha 
Beheer ca 3 500 per ha per jaar 
gemiddeld 50 000 euro per ha 

286 Kunt u de grond voor grond-regeling zoals deze nu voorligt helder 
uit de doeken doen inclusief een raming van de opbrengsten? 

287 Voor de ontwikkelopgave is meer dan een miljard euro nodig terwijl 
slechts de helft is gedekt via Bureau Beheer Landbouwgronden; 
hoe gaat u de grond voor grondregeling inzetten om de ontwikke-
lopgave succesvol te kunnen realiseren? 

288 Bent u bereid een extra inspanning te verrichten om de voortdu-
rende verdroging van natuurgebieden aan te pakken en zo ja, op 
welke wijze en termijn? 

289 Op welke manier gaat u markten voor de zogenoemde ecosysteem-
diensten, zoals opslag van CO2, waterberging, recreatie en 
gezondheid, die de natuur momenteel vaak nog gratis ter beschik-
king stelt aan de maatschappij en welke afrekenbare doelen worden 
hierbij opgesteld? 

290 In hoeverre wordt er in de uitgaven en kosten van natuurbescher-
ming en beheer rekening gehouden met de baten en opbrengsten 
van ecosysteemdiensten? 

291 Welke wetenschappelijke onderzoeken en monitoringsprogramma’s 
lopen er met betrekking tot de geluidsbelasting van natuurgebie-
den? 

292 Bent u bereid de geluidsbelasting van natuurgebieden terug te 
dringen en zo ja, op welke wijze en termijn? 
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293 Welke andere landen participeren nog meer in het uitwerken van 

een systematiek van de Wereldbank voor economische indicatoren 
en wat gaan deze indicatoren precies meten? 

294 Kunt u aangeven wat uw operationele doelen zijn die worden 
beoogd met de begroting voor aankomend jaar, op het gebied van 
afname van bedreigde soorten? 

295 Hoeveel van de beschikbaar gestelde middelen gaat naar beheer 
van RodS-gronden in beheer bij het Rijk? 

296 Hoeveel van de beschikbaar gestelde middelen komt als toeslag 
voor recreatie bij de beheerders terecht en wordt deze toeslag aan 
de openstellingsbijdrage toegevoegd? 

297 Wat zijn de consequenties voor de RodS van het regeerakkoord 
betreffende aankoop, verkoop, financiering, inrichting en beheer en 
hoe geeft u uitvoering aan de motie van het lid Van Gerven over 
RodS (Kamerstuk 32 500-XIII, nr. 24)? 

298 Bent u bereid om met een plan van aanpak te komen om de lokale 
effecten op de biodiversiteit van de buitenlandse productie van 
agrarische producten, alsmede producten ten behoeve van de 
agrarische producten hier, op te stellen gezien onze verantwoorde-
lijkheid inzake het afremmen van biodiversiteitverlies en zo ja, op 
welke wijze en termijn? 

299 Bent u van plan invulling te geven aan de aanbeveling van de 
Balans voor de Leefomgeving om bij de verduurzaming van de 
landbouw en visserij zorg te dragen dat er op de productiegronden 
ruimte voor biodiversiteit blijft en zo ja, op welke wijze en termijn? 

300 Bent u bereid een extra inspanning te verrichten om de voortdu-
rende achteruitgang van kwetsbare soorten en kwetsbare ecosyste-
men te stoppen en zo ja, op welke wijze en termijn? 

301 Is er informatie of monitoring aangaande de aanwezige genetische 
diversiteit van kleine wilde populaties? 

302 Op welke wijze neemt u dat in het beleid aangaande biodiversiteit 
mee? 

303 Waarom zijn er in het biodiversiteitbeleid geen doelen gesteld ten 
aanzien van extra inspanning om de bedreigde soorten die een 
lagere genetische diversiteit hebben te beschermen? 

304 Op welke wijze houdt het Rijk overzicht van de maatregelen inzake 
het leefgebiedenbeleid en als het Rijk hier geen toezicht op houdt, 
op welke wijze vindt er dan landelijke coördinatie, afstemming of 
ondersteuning plaats? 

305 Kunt u aangeven wat uw operationele doelen zijn die worden 
beoogd met de begroting voor aankomend jaar, op het gebied van 
behoud aan biodiversiteit? 

306 Wat zijn de gevolgen van de bezuiniging op natuur (inclusief de 200 
miljoen intensiveringsgelden natuur is er vanaf 2015 is er nog maar 
47% aan natuurbudget ten opzichte van 2011) voor de biodiversiteit 
en welke wetenschappelijke onderbouwing heeft u hiervoor? 

307 Op welke wijze bent u van plan de (inter)nationale biodiversiteits-
doelen buiten de Ecologische Hoofdstructuur te behalen, welke 
operationele doelen zijn hier aan gekoppeld en welke termijn en 
wijze hanteert u? 

308 Blijft de 10 miljoen euro voor natuur in het Caribisch gebied 
beschikbaar die hier in het Begrotingsakkoord voor was gereser-
veerd en waar staat dit op de begroting? 

309 Wordt de 200 miljoen euro jaarlijks zonder extra voorwaarden 
automatisch toegevoegd aan het Provinciefonds en komt hier nog 
een addendum op het contract tussen het Interprovinciaal Overleg 
(IPO) en het Rijk om dit te regelen? 
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310 De 200 miljoen euro voor natuur was in het Begrotingsakkoord ook 

aan andere zaken besteed dan aan het Provinciefonds, komen deze 
doelen nu te vervallen? 

311 Hoe krijgt de Kamer zicht op de natuurgelden en de resultaten nu 
de gelden via het Provinciefonds lopen en niet opgenomen worden 
in de begroting? Wilt u volgend jaar dit alsnog bij de begroting 
voegen? 

312 Worden de afspraken aangaande het beleidsterrein natuur zoals 
weergegeven in het hoofdstuk Vergroening van het Begrotingsakk-
koord (Kamerstuk 33 280, nr. 1, bijlage 2) en verwoord in de brief 
aan de kamer d.d. 4 juni 2012 (Kamerstuk 33 280-XIII, nr. 3) 
uitgevoerd en wat zijn de afspraken met provincies? 

313 Hoe wordt het Subsidiestelsel Natuur- en Landschapsbeheer (SNL) 
vormgegeven met de decentralisatie, gebeurt dit op uniforme wijze, 
met welke standaardbedragen wordt gewerkt en is de nieuwe 
regeling inmiddels volgens afspraak geïmplementeerd? Zo nee, 
hoe gaat dit dan? 

314 Hoe ziet u toe op de SNL-afspraken nu het Rijk verantwoordelijk 
wordt voor de kaders en ambities en de provincies verantwoorde-
lijk zijn voor het invullen en uitvoeren van het beleid, zoals in het 
Natuurakkoord is afgesproken? 

315 Gaat op basis van de SNL-afspraken in het Natuurakkoord de 
SNL-regeling weer naar 84% vergoeding en zijn alle provincies 
gehouden om deze regeling uit te voeren? 

316 Hoe is de 65 miljoen euro provinciale bijdrage voor natuur, zoals 
afgesproken in het Natuurakkoord tussen Rijk en provincies, 
verdeeld over de verschillende provincies? 

317 Welke afspraken heeft u gemaakt met provincies over het uitvoe-
ringsprogramma natuurontwikkeling zoals opgenomen in het 
Begrotingsakkoord? 

318 Welke middelen inzake het het decentralisatieakkoord natuur zijn 
inmiddels formeel gedecentraliseerd en welke middelen moeten 
nog gedecentraliseerd worden? 

319 Wat is de huidige status van het Bestuursakkoord Natuur, welke 
specifieke stappen zijn er nog benodigd om het geheel over te 
dragen en af te ronden? 

320 Wat zijn de consequenties van het controversieel verklaren van de 
nieuwe Wet natuurbescherming en de aanpassingen in de Wet 
inrichting landelijk gebied (WILG)? 

321 Kunt u analoog aan de ILG-overzichtsconstructie 2007–2013 een 
overzicht verschaffen van de stand sinds september 2012 en wat is 
de stand van zaken m.b.t. de decentralisatieafspraken? 

322 Wanneer ontvangt de Kamer de eerder gevraagde separate, 
volledige en adequate rapportage over het Investeringbudget 
Landelijk Gebied (ILG 2007–2011) met een volledig overzicht van 
afspraken conform overzichtsconstructie ILG, inclusief prestaties en 
bereikte resultaten, zowel kwalitatief als kwantitatief? 

323 Hoeveel geld is er beschikbaar voor agrarisch natuurbeheer en 
waar is dit in de begroting opgenomen? 

324 Is er geld gereserveerd voor agrarisch natuurbeheer buiten de EHS 
en hoeveel? 

325 Kunt u een overzicht geven van uitvoeringskosten voor agrarisch 
natuurbeheer binnen de SNL? 

326 Hoe beoordeelt u de conclusie van de Balans voor de Leefomge-
ving dat het agrarisch weidevogelbeheer niet effectief is? 

327 Hoeveel geld is er de afgelopen 5 jaar uitgegeven aan het weidevo-
gelbeleid, hoeveel budget is er voor de komende 5 jaar gereser-
veerd en waar op de begroting is dit opgenomen? 
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328 Bent u van plan het weidevogelbeleid aan te passen of aan te 

scherpen en zo ja, op welke wijze en termijn? 
329 Welke afspraken zijn gemaakt met waterschappen en provincies 

over de inzet van de 30 miljoen euro rijksmiddelen per jaar voor het 
realiseren van hydrologische condities in Natura 2000-gebieden 
voor de komende jaren? 

330 Kunt u een overzicht geven van de beheerkosten van natuurgebie-
den die gemaakt moeten worden om verzuring en vermesting 
tegen te gaan? 

331 Hoeveel van het beschikbaar gestelde bedrag komt in een regeling 
voor toezicht en handhaving terecht en hoe worden deze Bijzon-
dere Opsporingsambtenaren-bijdragen aan de beheerders 
toegedeeld? 

332 Wat gaat u doen om de inefficiëntie in de uitvoeringsregelingen 
natuur terug te dringen? 

333 Op welke wijze wordt de naleving van de Natuurbeschermingswet 
gecontroleerd en hoeveel budget is hiervoor beschikbaar? 

334 Hoeveel kost de ambtenareninzet op het punt van naleving van de 
Natuurbeschermingswet, is dit afdoende en waar is dit in de 
begroting opgenomen? 

335 Hebben de handhavingsdiensten afgelopen jaar overtredingen van 
de Natuurbeschermingswet geconstateerd en zo ja, hoe vaak en 
wat voor soort overtredingen betrof dit? 

336 Op welke wijze wordt de naleving van de Flora- en faunawet 
gecontroleerd, hoeveel budget is hiervoor beschikbaar, is dit 
afdoende en waar is dit in de begroting opgenomen? 

337 Hebben de handhavingsdiensten afgelopen jaar overtredingen van 
de flora- en faunawet geconstateerd en zo ja, hoe vaak en wat voor 
soort overtredingen betrof dit? 

338 Op welke wijze wordt de naleving van de Boswet gecontroleerd, 
hoeveel budget is hiervoor beschikbaar, is dit afdoende, waar is dit 
in de begroting opgenomen? 

339 Hebben de handhavingsdiensten afgelopen jaar overtredingen van 
de Boswet geconstateerd en zo ja, hoe vaak en wat voor soort 
overtredingen betrof dit? 

340 Op welke wijze wordt vastgesteld of er een verhoogd risico bestaat 
op overtredingen van de Boswet? 

341 Wanneer zal, gelet op de afspraken in het regeerakkoord, de 
Ecologische Hoofdstructuur (EHS) ongeveer afgerond kunnen 
worden? 

342 Voor bijzondere beheeropgaven buiten de EHS is 10 miljoen euro 
beschikbaar gesteld, hoe wordt dit ingezet om aan internationale 
verplichtingen te kunnen voldoen? 

343 Hoe wordt in het reguliere beheer van natuur buiten de EHS 
voorzien nu het tempo van verkopen van gronden buiten die EHS 
onduidelijk is? 

344 Zijn er inmiddels al gronden verkocht in het kader van de herijking 
EHS die behoorden tot de oorspronkelijk beoogde EHS, om hoeveel 
grond gaat het in totaal, hoeveel heeft de verkoop van deze 
gronden opgeleverd, welke bestemming hebben deze gronden 
gekregen en aan wie zijn deze gronden verkocht? 

345 Gaan er gronden verkocht worden, zo ja welke, wanneer wordt 
hiermee begonnen en wanneer kan de Kamer hier specifieke 
informatie met de aangewezen gebieden over krijgen? 

346 Gaat verkoop van gronden buiten de EHS nog door nu het 
regeerakkoord uitgaat van realisatie van de EHS, inclusief 
verbindingszones? 

347 Wat bedoelt u met uw opmerkingen over een dunnere EHS? 
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348 Hoe gaat u om met provincies die de EHS willen verkleinen, ook in 

financiële zin, qua geld uit het Provinciefonds, beheergeld, geld uit 
verkoop van grond, etc.? 

349 Welke consequenties hebben de in het regeerakkoord opgenomen 
afspraken over de Ecologische Hoofdstructuur en natuurbeheer 
voor de met de provincies gemaakte afspraken in het Bestuursak-
koord Natuur? 

350 Blijft vereenvoudiging en lastenverlichting ook bij de in het 
regeerakkoord voorgenomen aanpassing van de in behandeling 
zijnde Natuurbeschermingswet een belangrijk doel van dit 
wetsvoorstel? 

351 Welke consequenties hebben de in het regeerakkoord opgenomen 
afspraken over de Ecologische Hoofdstructuur voor de in begro-
tingsartikel 18 genoemde doelstelling van circa 600 000 hectare? 

352 Welke consequenties hebben de in het regeerakkoord opgenomen 
afspraken over de Ecologische Hoofdstructuur voor de in het 
Bestuursakkoord Natuur opgenomen afspraak dat provincies voor 
1 juli 2013 de planologische regeling van de herijkte EHS moeten 
begrenzen? 

353 Hoeveel hectare natuurgrond is er in 2012 zowel binnen als buiten 
de EHS verkocht aan particulieren en in hoeveel gevallen zijn er 
specifieke eisen gesteld aan de bestemming van de verkochte 
grond? 

354 Bent u voornemens de oorspronkelijk beoogde EHS van 728 000 
hectare aan te leggen? 

355 Welke robuuste verbindingzones maken deel uit van de EHS die u 
beoogt aan te leggen, op welke wijze en termijn zullen deze 
verbindingzones worden gerealiseerd, welk budget is hiervoor 
beschikbaar en waar op de begroting is dit opgenomen? 

356 Op basis van welke wetenschappelijk rapporten acht u het afronden 
van de oorspronkelijke EHS voldoende om de achteruitgang van 
biodiversiteit in 2020 in zijn geheel te stoppen en hoe verhoudt dit 
zich tot de conclusies van het Planbureau voor de Leefomgeving 
dat alleen de oorspronkelijk beoogde EHS en de Natura 2000-
gebieden niet voldoende zijn om aan de internationale doelen te 
voldoen en de lange termijn doelen te behalen? 

357 Hoe definieert u de «wezenlijke bijdrage aan het behoud en de 
versterking van de biodiversiteit», welke operationele doelen zijn 
hier aan gekoppeld en hoe gaat dit gemonitord worden? 

358 Kunt u uitleggen waarom de bedragen in de tabel bij 18.4 «Te 
decentraliseren» anders zijn dan voorgaande jaren: voor 2012 384,3 
miljoen euro, was 280 miljoen euro; 2013 310,2 miljoen euro, was 
250 miljoen euro; 2014 151,4 miljoen euro, was 184 miljoen euro? 

359 Waarom daalt het budget op het vlak van het behouden van 
(inter)nationale biodiversiteit en versterken van onze natuur in 2014 
plotseling? 

360 Klopt het dat de te decentraliseren middelen voor natuur (artikel 
18.4) in 2012 met 21 miljoen euro omlaag zijn bijgesteld ten 
opzichte van de brief van 29 juni jl. (Kamerstuk 33 204-XIII, nr. 19)? 
Wat is hiervan de aanleiding? 

361 Klopt het dat de te decentraliseren middelen voor natuur (artikel 
18.4) in 2013 met 41 miljoen euro omlaag zijn bijgesteld ten 
opzichte van de brief van 29 juni jl. (Kamerstuk 33 204-XIII, nr. 19)? 
Wat is hiervan de aanleiding? 
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362 Kunt u in een meerjarige tabel (2011–2016) inzichtelijk maken hoe 

hoog de bijdrage van u was voor het wederzijds versterken van 
ecologie en economie (18.2), het behouden van de (inter)nationale 
biodiversiteit en versterken van onze natuur (18.3) en te decentrali-
seren (18.4) in de ontwerpbegroting 2012, in de ontwerpbegroting 
2013 en het verschil daartussen en kunt u daarbij ook uiteenzetten 
wat er aan deze verschillen ten grondslag ligt? 

363 Waarom wijken de bedragen gereserveerd voor de artikelen 18.2, 
18.3 en 18.4 in de ontwerpbegroting 2013 zo af van de bedragen 
gereserveerd voor deze artikelen in de ontwerpbegroting 2012? 

364 Waarom is er volgens de begroting 2013 in 2011 meer geld aan 
natuur (artikelen 18.2, 18.3 en 18.4 samen) uitgegeven dan dat er op 
de begroting 2012 stond? 

365 Wat wordt verstaan onder het bevorderen van agrarische grondmo-
biliteit en welke budgetten zijn hiervoor beschikbaar? 

366 Hoeveel onder de Natuurschoonwet (NSW) fiscaal bevoordeelde 
landgoederen zijn er? 

367 Hoeveel (aantal en oppervlakte) van de onder de NSW fiscaal 
bevoordeelde landgoederen liggen er binnen de EHS? 

368 Hoeveel (aantal en oppervlakte) van de onder de NSW fiscaal 
bevoordeelde landgoederen liggen er binnen Natura 2000-
gebieden? 

369 Hoeveel (aantal en oppervlakte) onder de NSW fiscaal bevoor-
deelde landgoederen zijn agrarische bedrijven? 

370 Hoeveel (aantal en oppervlakte) onder de NSW fiscaal bevoor-
deelde landgoederen zijn golfbanen? 

371 Hoeveel (aantal en oppervlakte) onder de NSW fiscaal bevoor-
deelde landgoederen zijn woonhuizen van particulieren? 

372 Hoeveel (aantal en oppervlakte) onder de NSW fiscaal bevoor-
deelde landgoederen zijn klassieke landgoederen (kastelen of 
landhuizen met een beschermde status als monument)? 

373 Welk deel van de onder de NSW fiscaal bevoordeelde landgoede-
ren is opengesteld voor derden? 

374 Hoeveel gederfde inkomsten is het Rijk de laatste 10 jaar misgelo-
pen als gevolg van de vrijstellingen onder de NSW? 

375 Is er enige onderbouwing voor de toegevoegde waarde van de 
onder de NSW fiscaal bevoordeelde landgoederen voor de 
ecologische beleidsdoelstellingen? 

376 Wat is uw inzet t.a.v. het Europees Fonds voor Regionale Ontwikke-
ling (EFRO)? 

377 Wanneer wordt het regionaal economisch beleid gedecentrali-
seerd? 

378 Kunt u aangeven welke projecten bij het Rijk blijven, omdat er geen 
medeoverheid is waaraan het project overgedragen kan worden en 
welke financiële consequenties zijn hieraan verbonden? 

379 Wat is de spin-off van de regeling Groen en Doen? 
380 Wanneer treedt de subsidieregeling in werking n.a.v. de Green Deal 

Platform biodiversiteit, ecosystemen en economie? 
381 Kunt u toelichten wat het Programma Natuurlijk Ondernemen 

inhoudt? 
382 Op welke sectoren richt het Programma Natuurlijk Ondernemen 

zich? 
383 Kunnen individuele bedrijven aanspraak maken op het Programma 

Natuurlijk ondernemen? 
384 Is het Programma Natuurlijk Ondernemen voldoende bekend bij het 

bedrijfsleven? 
385 Hoe groot is de bereidwilligheid onder ondernemers om deel te 

nemen aan het Programma Natuurlijk Ondernemen en welke 
voordelen levert het programma voor ondernemers op? 
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386 Welke resultaten hebben de Green Deals (natuur) het afgelopen jaar 

opgeleverd? 
387 Kunt u aangeven op welke wijze ondernemers zijn betrokken bij het 

Programma naar een Rijke Waddenzee (PRW) naast het Rijk, 
Regiecollege Waddengebied en de natuurorganisaties? 

388 Kunt u gedetailleerd uiteenzetten hoe de 39,3 miljoen euro in 2012 
in het kader van de Programmatische Aanpak Stikstof (PAS) is 
uitgegeven en waarvoor de bedragen 38,8 miljoen in 2013 en 34,9 
miljoen in 2014 benodigd zijn? 

389 Kunt u een totaaloverzicht verschaffen van de kosten voor de PAS 
en de dekking van deze kosten op de begroting, onderverdeeld naar 
de verschillende maatregelen die in het kader van de PAS genomen 
zullen worden? 

390 Wat is de laatste stand van zaken over het bestuurlijk akkoord PAS? 
Wordt het akkoord ook daadwerkelijk eind 2012 gesloten conform 
planning? 

391 Wanneer zal de PAS in werking treden en waar liggen mogelijke 
knelpunten? 

392 Welke garanties heeft u dat in 90% van de gebieden de PAS een 
oplossing kan bieden? 

393 Kunt u aangeven voor welke gebieden de PAS geen oplossing 
biedt? Wat zijn de maatwerkoplossingen voor deze gebieden? 

394 Kan ten behoeve van de vergunningverlening al in 2013 een beroep 
gedaan worden op de PAS al is deze dan nog niet definitief 
afgerond? 

395 Bent u in overleg met de provincies over de uitvoering van de PAS 
en zo ja, hoe? 

396 Hoe worden de PAS-middelen ingezet en in hoeverre houdt u 
rekening met de motie van de leden Snijder-Hazelhoff en 
Koopmans waarin verzocht werd ter realisatie van stikstofreductie 
de PAS-middelen prioritair in te zetten voor stikstofreductiemaatre-
gelen via het veevoerspoor, huisvesting (zowel nieuwe integraal 
duurzame stallen als bestaande stallen) en mesttoedieningstechnie-
ken en de resterende PAS-middelen alleen in te zetten voor 
herstelmaatregelen die aantoonbaar en noodzakelijk zijn voor de 
ontwikkelruimte (Kamerstuk 33 000-XIII, nr. 117)? 

397 Kunt u aangeven hoe ver de gesprekken met betrekking tot de 
vaststelling van de PAS gevorderd zijn? 

398 Kunt u aangeven of en zo ja, hoe de terreinbeherende organisaties 
(TBO’s) bij de gesprekken met betrekking tot de vaststelling van de 
PAS betrokken zijn? 

399 Kunt u aangeven of en zo ja, hoe de natuur- en milieuorganisaties 
bij de gesprekken met betrekking tot de vaststelling van de PAS 
betrokken zijn? 

400 Kunt u aangeven of en zo ja, hoe de waterschappen bij de 
gesprekken met betrekking tot de vaststelling van de PAS betrokken 
zijn? 

401 Kunt u aangeven of en zo ja hoe, het traject in verband met de 
vaststelling van de PAS zich verhoudt tot de afspraken over 
hydrologische maatregelen en verdroging? 

402 Kunt u aangeven of en zo ja hoe, welke concrete aanpassingen er in 
de PAS zijn aangebracht als gevolg van de milieueffectenrappor-
tage (MER)? 

403 Hoe verhoudt uw definitie van een «oplossing» in de zin van de 
werking van de PAS zich tot de kritische depositiewaarde die nodig 
is om natuurherstel in gang te zetten? 

404 Waaraan wordt concreet gedacht als gesproken wordt over 
«stevige inzet gezocht naar maatwerkoplossingen om de economi-
sche ontwikkeling ook hier van het slot te krijgen»? 
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405 Waarom wordt als indicator het aantal gebieden waar de PAS 

ontwikkelingsruimte creëert gehanteerd, in plaats een indicator op 
basis van natuurherstel? 

406 Hoeveel budget is nodig voor de hydrologische maatregelen in het 
kader van de PAS, waar in de begroting is hier dekking voor 
gevonden en is deze dekking afdoende? 

407 Waarom is er een indicator op basis van de systematiek van Actal 
gekozen terwijl de administratieve lasten rapportage voor de 
wijziging van de wet natuur is uitbesteed aan een derde partij (SIRA 
consulting)? 

408 Waarom wordt ingezet op economische ontwikkelruimte in 95% 
van de gebieden, gelet op het feit dat de Commissie MER conclu-
deerde dat in 2 030 nergens buiten de Waddeneilanden de kritische 
depositiewaarde die nodig is voor langdurig behoud van depositie-
gevoelige vegetatietypen wordt gehaald? 

409 Waarom is gekozen voor een indicator gericht op economische 
ontwikkelruimte als de Commissie MER aangaf dat een «maximale 
inzet op natuurherstel noodzakelijk» lijkt? 

410 Is bij de ontwikkeling van de indicator gedacht vanuit verwacht 
natuurherstel of gegarandeerd natuurherstel en welke mate van 
onzekerheid is gehanteerd? 

411 Kunt u een overzicht geven van hoe de extra middelen beschikbaar 
(200 miljoen euro structureel) gesteld voor natuur conform het 
Begrotingsakkoord 2013 worden verdeeld? 

412 Komet de 30 miljoen euro aan middelen uit het Begrotingsakkoord 
ook deels ten goede aan herstel van de indexering van de vergoe-
dingen voor agrarisch natuurbeheer? 

413 Kunt u aangeven op welke artikelonderdelen en over welke posten 
in de begroting de extra middelen uit het Begrotingsakkoord zijn 
verdeeld? 

414 Kunt u een overzicht geven van hoeveel Staatsbosbeheer en 
natuurbeheerders ontvangen voor natuurbeheer en waarin en hoe 
groot de verschillen zijn? 

415 Hoe wordt de toegankelijkheid van informatievoorziening door de 
stichting Gegevensautoriteit Natuur (GAN) gewaarborgd? 

416 Waarom zit er een dip in de subsidie die verleend wordt aan het 
Samenwerkingsverband Nationale Parken (SNP) voor activiteiten 
op het gebied van communicatie, educatie, samenwerking en 
promotie van Nationale Parken (Burgereducatie) in de periode 
2013–2016 en wat zijn de gevolgen van deze aanzienlijke daling in 
subsidie gedurende deze periode? 

417 Op welke specifieke wijze gaat u uitvoering geven aan de bodembe-
scherming van het Friese Front en de Centrale Oestergronden, 
welke operationele doelen zijn hier aan gekoppeld en welke termijn 
hanteert u hiervoor, hoeveel budget is hiervoor beschikbaar en 
waar is dit opgenomen in de begroting? 

418 Op basis van welke wetenschappelijke onderbouwing acht u de 
beschreven doelen en indicatoren in Deel 1 van de Mariene 
Strategie voldoende om de aantasting van mariene ecosystemen 
en de achteruitgang in mariene biodiversiteit te stoppen en uw 
verantwoordelijkheden op dit gebied na te komen? 

419 Op welke wijze zal het maatregelenprogramma van de Mariene 
Strategie vormgegeven gaan worden en welke planning hanteert u 
hiervoor? 

420 Waarom daalt het budget voor Natura 2000 van 5,6 miljoen in 2012 
naar 1,7 miljoen euro in 2013 en zelfs 1,0 miljoen euro in 2014, 
terwijl het budget daarna weer stijgt naar 5,6 miljoen euro vanaf 
2015? 
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421 Kunt u aangeven wat de laatste stand van zaken is met betrekking 

tot het aanwijzen van Natura 2000-gebieden, hoeveel en welke 
Natura 2000-gebieden zijn er definitief aangewezen? 

422 Kunt u uiteenzetten hoeveel beheerplannen er definitief zijn 
vastgesteld? 

423 Wat is de laatste stand van zaken met betrekking tot het schrappen 
van complementaire doelen? 

424 Kunt u aangeven of de beheerplanprocedure inmiddels is verkort 
van drie naar één jaar als het gebied eenmaal definitief is aangewe-
zen en het beheerplan de status van een ontwerpbeheerplan heeft? 

425 Hoeveel geld is er beschikbaar voor de uitvoering van Natura 2000 
en waar in de begroting zijn deze budgetten opgenomen? 

426 Op welke manier bent u van plan om de hoeveelheid Natura 
2000-habitats met een gunstige staat van instandhouding van 8% 
structureel te verbeteren en kunt u een overzicht geven van de 
passende maatregelen die sinds 2000 zijn genomen om de 
verslechtering tegen te gaan? 

427 Op welke wijze vindt er internationale of bilaterale afstemming 
plaats in de Natura 2000- gebieden aan de grens, is dit afdoende en 
bent u voornemens extra inspanning te leveren om de interna-
tionale aansluiting van gebieden te verbeteren zodat soorten beter 
kunnen migreren? 

428 Waarom bent u enkel verantwoordelijk voor het opstellen van een 
kwart van de beheerplannen voor Natura 2000-gebieden en wie is 
er verantwoordelijk voor de overige gebieden? 

429 Hoe wordt er op toegezien dat middels de beheerplannen de 
internationale doelen ook gehaald worden? 

430 Welk budget is er beschikbaar voor de terreinbeherende organisa-
ties in het kader van Natura 2000 en de EHS, aan welke voorwaar-
den is dit verbonden en waar is dit in de begroting opgenomen? 

431 Kunt u aangeven of (leden van) het Koninklijk huis landbouw- of 
natuursubsidies ontvangen en zo ja, hoeveel en waar is dit in de 
begroting opgenomen? 

432 Kunt u aangeven hoeveel geld er beschikbaar is voor de handha-
ving van de regelgeving omtrent CITES en kunt u uitsplitsen waar 
deze kosten precies voor worden gemaakt? 

433 Op welke manier worden de 20 aanbevelingen van de COP10 van 
het Biodiversiteitsverdrag geïmplementeerd, welke planning 
hanteert u hiervoor, welke concrete stappen zijn er in 2012 gezet en 
welke operationele doelen zijn er gesteld voor de komende vijf 
jaar? 

434 Kunt u aangeven welke plannen er door de eilandsbesturen 
ingediend zijn voor de besteding van de 10 miljoen euro voor 
natuur en duurzame economische ontwikkeling uit het begrotings-
akkoord, en wat de meerwaarde van deze projecten zou zijn voor 
milieu, natuur, economische ontwikkeling en sociale ontwikkeling 
op de eilanden? 

435 Heeft het schrappen van de 10 miljoen euro voor natuur en 
duurzame economische ontwikkeling uit het begrotingsakkoord 
gevolgen voor het natuurbeleidsplan Caribisch Nederland? 

436 Wanneer stuurt u het natuurbeleidsplan Caribisch Nederland naar 
de Kamer en wordt die vergezeld van een financiële paragraaf/
onderbouwing? 

437 Op welke post van de EL&I begroting is de financiering van een 
meerjarig inventarisatie en monitoringsprogramma in verband met 
natuurbescherming op de BES-eilanden terug te vinden en hoeveel 
geld is hiervoor gereserveerd? 
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438 Hoeveel geld is er beschikbaar voor het natuurbeheer op de 

BES-eilanden, waar is dit in de begroting opgenomen en is dit geld 
gelabeld? 

439 Bent u voornemens om de regeling voor de Nationale Nederlandse 
Parken aan te passen opdat natuurtypes die voorkomen op de 
BES-eilanden ook onder deze regeling kunnen vallen en zo ja, op 
welke wijze en termijn? 

440 Bent u van plan de problemen als erosie, exoten en te hoge 
begrazingsintensiteit op de BES-eilanden op te lossen door 
kennisuitwisseling of beleid en zo ja, op welke wijze en termijn? 

441 Op welke wijze gaan de Natuurbeschermingswet en de Flora- en 
faunawet op de BES-eilanden geïmplementeerd worden? 

442 Op welke wijze wordt de visserij gereguleerd op de BES-eilanden? 
443 Waarom worden gebieden in de Noordzee aangewezen als 

Natuurbeschermingsgebieden en wat is het doel hierbij? 
444 Welke gevolgen heeft het aanwijzen van Natura 2000-gebieden op 

de Noordzee voor economische activiteiten van vissers en andere 
ondernemers op zee? 

445 Hoe wordt met de decentralisatie de sturing en resultaatverplich-
ting van de provincies geregeld en hoe wordt gehoor gegeven aan 
de kritiek van de Algemene Rekenkamer die het gebrek aan 
sanctiemechanisme richting provincies vorig jaar als een onvolko-
menheid in de begroting kwalificeerde? 

446 Waarom zijn de uitgaven aan Staatsbosbeheer niet uitgesplitst? 
447 Hoeveel is er sinds 2011 bezuinigd op Staatsbosbeheer en hoeveel 

bent u van plan de komende vijf jaar te bezuinigen? 
448 Hoeveel gronden van Staatsbosbeheer zijn er in 2012 verkocht, 

hoeveel hebben deze gronden opgeleverd en lagen deze gronden 
volledig buiten de oorspronkelijk beoogde EHS? 

449 Waarom ontbreken de apparaatsuitgaven en -kosten voor de jaren 
2013–2017 bij Staatsbosbeheer en kunt u de tabel voor deze jaren 
aanvullen? 

450 Kunt u de tabel voor de jaren 2013–2017 eveneens aanvullen voor 
de overige Zelfstandige Bestuursorganen (ZBO’s) en Rechtsperso-
nen met een Wettelijke Taak (RWT’s)? 

451 Wat is de kritische grens m.b.t. middelen en taken bij het 
NVWA-apparaat? 

452 Wat is de stand van zaken met betrekking tot de uitvoering van de 
motie van het lid Ormel (Kamerstuk 26 991, nr. 301) waarin verzocht 
werd bij het hanteren van kostendekkende, transparante tarieven 
gedurende drie jaar vanaf het moment dat de tarieven kostendek-
kend zijn, een taakstelling op te leggen van 10% tariefsreductie per 
jaar, voortkomende uit effectief en efficiënt werken? 

453 Hoe kan het maatregelenplan bij de NVWA (besparingen bij 
personele en materiële kosten) tegenvallende frictiekosten dekken 
als er de afgelopen jaren juist aanzienlijke overschrijdingen zijn 
opgetreden bij de personeelskosten ten opzichte van de 
ontwerp-begroting? 

454 Waarom zijn er hogere bijdragen aan de baten-lastendiensten DR 
en NVWA geraamd maar niet voor de Dienst Landelijk Gebied 
(DLG)? 

455 Hoe is de omzet doelstelling 2013 van de DLG tot stand gekomen 
c.q. onderbouwd? 

456 Zijn de ramingsbijstellingen bij de NVWA en de DR voldoende, 
gezien het feit dat de tegenvallers in de financiële jaarverslagen van 
2008–2011 hoger waren dan de bijstellingen die nu zijn doorge-
voerd en voorkomt u hiermee tegenvallers bij de NVWA en de 
Dienst Regelingen in het financieel jaarverslag 2013 van het 
ministerie van Economische Zaken? 

25



Nr Vraag 
457 Wat is de stand van zaken m.b.t. de opvolging van de aanbevelin-

gen in het rapport «DR tot uw Dienst»? 
458 Kunt u toelichten waarom de omzet van de leges I&R in 2014 met 

900 000 euro toeneemt ten opzichte van 2013? 
459 Hoe verhouden de beoogde besparingen op personele en materiële 

kosten bij de NVWA zich tot de tegenvallers in de jaren 2008–2011 
en hoeveel bedragen deze tegenvallers exact? 

460 Hoe verklaart u dat de NVWA-taakstelling niet is behaald, was 
vantevoren niet te voorzien dat de zoveelste reorganisatie niet de 
beloofde kostenwinst zou opleveren omdat reorganisaties altijd 
productiviteitsverlies betekenen (en zeker bij een organisatie die 
reorganisatie moe is) en kunt u een overzicht geven van de voor de 
reorganisatie voorgespiegelde efficiëntiewinst tegenover de 
feitelijke behaalde? 

461 Waar slaan de bezuinigingen van de NVWA vooral neer, komen er 
aanvullende bezuinigingen, waar komt het kwaliteitsverlies ten 
gevolge van de bezuinigingen tot uiting en wat zijn de personele 
gevolgen? 

462 Kunt u in een meerjarige tabel (2013–2016) inzichtelijk maken hoe 
hoog de bijdrage van het ministerie van EL&I was aan de DR en de 
NVWA in de ontwerpbegroting 2012, in de ontwerpbegroting 2013 
en het verschil daartussen? 

463 Kunt u het huidige retributiestelsel van de NVWA nader toelichten? 
464 Welke externe partijen vanuit het bedrijfsleven betalen retributies 

en welke niet en hoe is dit stelsel opgebouwd? 
465 Op welke wijze voorkomt u dat de bezuinigingen op het NVWA-

apparaat gevolgen hebben voor voedselveiligheid, diergezondheid 
en dierenwelzijn? 

466 Wat worden de exacte taken van de NVWA voor de komende 
periode als het gaat om het controleren van dierenwelzijn op 
bedrijven, tijdens veetransporten en in slachterijen en kunt u nader 
toelichten hoe vaak de NVWA controles uitvoert en op welke 
aspecten er allemaal wordt gecontroleerd? 

467 Hoeveel fte is bij de NVWA beschikbaar per onderdeel van de 
NVWA? 

468 Hoeveel fte is bij de NVWA beschikbaar voor de controle bij 
veetransporten en slachterijen? 

469 Hoeveel fte is bij de NVWA beschikbaar voor controle op bedrijven? 
470 Wat is de gemiddelde behandeltermijn van klachten en meldingen 

bij de NVWA? Wat zijn de positieve en negatieve uitschieters en wat 
is de oorzaak daarvan? 

471 Kunt u aangeven welke afspraken in het monitoringsprotocol 
cisgenese voor aardappelen staan? 

472 Kunt u aangeven of een monitoringsprotocol zoals voor aardappe-
len ook voor gewassen als maïs en suikerbieten is opgesteld? 

473 Kunt u aangeven wat de omvang van de garantiestelling is die het 
bedrijfsleven reeds heeft toegezegd en of dit voldoende is voor het 
vullen van een goed restschadefonds? 

474 Kunt u aangeven hoe de financieringsregeling schaapskuddes vorm 
gekregen heeft, hoe veel schaapskuddes hiervan reeds gebruik 
maken, en of er al zicht is op goedkeuring door de Europese 
Commissie van de regeling? 

475 Hoe en op welke termijn zal de motie van het lid Ouwehand over 
ingrepen bij pluimvee (Kamerstuk 21 501-32, nr. 630) worden 
uitgevoerd en wanneer wordt de Kamer geïnformeerd? 

476 Hoe en op welke termijn zal de motie van het lid Ouwehand over de 
financiering van megastallen in het buitenland (Kamerstuk 28 973, 
nr. 92) worden uitgevoerd en wanneer wordt de Kamer 
geïnformeerd? 
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477 Kunt u een overzicht geven van de programmamiddelen voor het 

Faunafonds welke op basis van een kostengeoriënteerde toedeling 
via de decentralisatie-uitkering worden toegekend? 

478 Kunt u meer inzicht geven in de verwachte besteding van het 
Plattelandsontwikkelingsfonds in Nederland, waarbij u tevens per 
onderdeel aangeeft hoeveel het Rijk hieraan bijdraagt via cofinan-
ciering? Hoe verhoudt de besteding van deze fondsen zich ten 
opzichte van de verwachting bij het van start gaan van het 
Meerjarig Financieel Kader 2007–2013? 

479 Kunt u aangeven welke bedragen voor het Plattelandsontwikke-
lingsfonds worden gecofinancierd door de medeoverheden? 

480 Kunt u nader toelichten waarom de verwachte nationale cofinancie-
ring voor EFRO vanaf 2015 nog maar op 4,4 miljoen euro geschat 
wordt in plaats van de huidige 59,4 miljoen euro? 

481 Wat bedoelt u bovenwettelijke maatschappelijke prestaties met 
betrekking tot natuur, milieu en dierenwelzijn? 

482 Kunt u aangeven hoe het komt dat Nederland 23,5 miljoen euro 
meer betaalt aan het Europees Visserijfonds (EVF) dan het 
ontvangt? 

483 Kunt u de Nederlandse inkomsten vanuit het EVF vergelijken met 
andere landen? 

484 Is de bijdrage die Nederland ontvangt vanuit het EVF in dit kader in 
evenwicht met andere Europese lidstaten? 

485 Kunt u aangeven wat er valt onder de post innovatieve proefprojec-
ten en in hoeverre zijn deze te relateren aan duurzaamheid? 

486 Kunt u nader toelichten hoe u de beleidsdoorlichtingen van artikel 
16, 17 en 18 gaat uitvoeren? 

487 Heeft u, net als bij de topsectoren (zie pag. 5) de beschikking over 
een nulmeting bij elk van de beleidsdoorlichtingen van artikel 16, 
17 en 18? Zo nee, ten opzichte van welk moment en op basis van 
welke gegevens gaat u de effectiviteit van het beleid meten en kunt 
u dit toelichten voor iedere beleidsdoorlichting afzonderlijk? 

488 Zijn de resultaten van eerdere beleidsdoorlichtingen en beleidseva-
luaties in de nieuwe beleidskeuzes verwerkt? Zo ja, welke? 

489 Kunt u aangeven hoe de ophoging van de uitvoeringsbudgetten 
van de NVWA en van de Dienst Regelingen onderbouwd is, zijn er 
bijvoorbeeld opdrachtenpakketten verruimd en zo ja, welke? 

490 Kunt u verklaren waarom de cijfermatige ophoging tussen de 
begroting 2012 en 2013 groter is dan de bedragen die in de 
begroting 2013 worden genoemd? 

491 Kunt u toelichten hoe de verhoging van de ramingen voor de 
baten-lastendiensten (DR en NVWA) ten opzichte van eerdere jaren 
is samengesteld, gelet op het verschil tussen de getallen die op 
pagina 251 worden genoemd met de toename ten opzichte van de 
ramingen in eerdere begrotingen? 

492 Zijn er bij de DR en de NVWA opdrachtenpakketten verruimd door 
de toevoeging van structureel 10 miljoen euro aan de NVWA en van 
structureel 8 miljoen euro aan de Dienst Regelingen en zo ja, 
welke? 

493 Kunt u voor de jaren 2013–2016 toelichten waarvoor de overige 
opwaartse bijstellingen ten opzichte de ontwerpbegroting 2012 
worden ingezet, gezien het feit dat deze structureel hoger liggen 
dan de genoemde 10 miljoen euro voor de NVWA resp. de 8 
miljoen euro voor de Dienst Regelingen? 

494 Hoe verhoudt de taakstelling Rutte (pag. 132) zich tot de opwaartse 
ramingsbijstelling bij de NVWA? 

495 Kunt u aangeven uit welke begrotingsartikelen de hogere bijdrage 
aan de NVWA en de DR wordt gedekt, naast de verlaging van 
beleidsartikel 17? 
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496 Wat zijn de kosten van de inzet van ambtenaren op het mestbeleid, 

inclusief de inzet in Brussel om tot aanpassing van de Europese 
regels te komen? 

497 Wat zijn de kosten van de inzet van ambtenaren op het dossier 
Westerschelde en de verplichte natuurcompensatie van het 
uitdiepen daarvan? 

498 Wat zijn de kosten van de inzet van ambtenaren op het dossier 
Programmatische Aanpak Stikstof? 

499 Wat zijn de kosten van de inzet van ambtenaren van de ammoniak- 
en fijnstofregelgeving en (subsidie)maatregelen? 

500 Wat zijn de kosten van de inzet van ambtenaren op het dossier 
genetisch gemanipuleerde organismen, en kunt u deze kosten 
nader specificeren? 

501 Wat zijn de kosten van de inzet van ambtenaren van het toekennen 
en afhandelen van de Gemeenschappelijke Landbouw- en 
Visserijsubsidies? 

502 Hoeveel kosten de extra medewerkers bij AgentschapNL die de 
vergunningverlening voor mestverwerkingsinstallaties sneller 
moeten laten verlopen? 

503 Welke subsidies met evaluatiedatum 2012 zijn geëvalueerd? 
Hebben deze aanpassingen geleid tot aanpassing van verstrekking 
of de hoogte van de subsidies? 

504 Kunt u aangeven welke open einde regelingen die voorheen 
bestonden beëindigd worden gedurende deze kabinetsperiode? 

505 Kunt u een gespecificeerd overzicht geven van de subsidies op het 
gebied van visserij? 

506 Kunt u aangeven wat uw operationele doelen zijn die worden 
beoogd met de begroting voor aankomend jaar, op het gebied van 
bevordering van agrobiodiversiteit?
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